
 آرمان ملی: با وضعیت اعضای هیات رئیسه فدراسیون، 
تصویب مصوبات در فدراسیون عملا و قانونا امکانپذیر نیست و 
این فدراسیون علاوه بر پرونده فساد، درگیر مشکلات مدیریتی 

است. 
وضعیت تاج 

رئیس فدراسیون فوتبال از بیمارستان مرخص شد تا ادامه 
روند درمانی را در منزل پیگیری کند. مهدی تاج که در یکی از 
بیمارستان های تهران از ناحیه لگن تحت عمل جراحی قرار 
گرفته بود، اوایل شهریور مرخص شد. گفته می شد مدت زمان 
بستری شدن رئیس فدراسیون فوتبال در بیمارستان بیشتر 
خواهد بود، اما با این وجود تاج با نظر پزشکان مرخص شد تا 

ادامه روند درمانی اش را سپری کند. 
وضعیت نبی

نایب رئیس فدراسیون و مدیر تیم ملی فوتبال در بیمارستانی 
در امارات بستری شد. 19 شهریور ماه مهدی محمدنبی 
نایب رئیس فدراسیون فوتبال و مدیر تیم ملی متاسفانه دچار 
عارضه قلبی شد که پس از حضور اورژانس و انتقال به بیمارستانی 

در العین امارات، شرایط او تحت کنترل اعلام شده است. 
جعل امضای نایب رئیس؟

گفته می شود »جعل سند« یکی از نواب رئیس فدراسیون 
ایران برای اعضای کمیته اخلاق در خصوص »پست دولتی« 
محرز شده است و او به دروغ اعلام کرده برای حضور در انتخابات 
فدراسیون مشکلی ندارد و قانون را رعایت کرده است و پستش در 
ردیف حقوقی دولت محسوب نمی شود. گویا این فرد با فتوشاپ 
نامه ای از وزارتخانه متبوع، کمیته انتخابات را فریب داده و حالا 
حکم محرومیت بلندمدت نصیبش شده است. البته هنوز 
حکمی در تأیید این موضوع منتشر نشده و باید منتظر ماند و 
دید که این خبر چقدر قابل استناد است تا بتوان از این فرد نام 

ک 5 مرداد در ادامه نوشت: هرچند این حکم با اعتراض  برد. تابنا
نامبرده، دو ماه در کمیته استیناف معطل مانده است و مشخص 
نیست با چه نیتی بررسی نمی شود. با این حال هرچه هست 
حضور این فرد در هیات رئیسه غیرقانونی بوده و او محرومیت 
سنگینی دریافت کرده است که باید منتظر تأیید آن از سوی 
کمیته استیناف بود. شاید هم باید منتظر این بود که کمیته 

اخلاق یا فدراسیون فوتبال این موضوع را تکذیب کنند!
مصوبات؟

طبق قانون برای هر مصوبه ای در فدراسیون فوتبال وجود 
دو سوم اعضای هیات رئیسه اجباری است. در حال حاضر 
اعضای هیات رئیسه فدراسیون فوتبال 11 نفر هستند و این 
یعنی جلسات با حضور حداقل ۸ نفر رسمیت پیدا می کند، اما 
با وجود غیب تاج، نبی، نبود نایب رئیس زنان، تعلیق خداداد 
افشاریان به دلیل درگیری با پرونده فساد و مساله ای که منصور 
کثر 5 نفر از  قنبرزاده با آن مواجه است عملا حداقل 4 یا حدا
اعضای هئیت رئیسه با مشکل روبه رو هستند. تازه می توان 
به اینها میرشاد ماجدی را هم اضافه کرد که چندی پیش به 
خاطر پرونده فساد فوتبال به کرمان احضار شده بود. به این 
ترتیب عملا هیات رئیسه فدراسیون فوتبال با مشکل مشروعیت 
مواجه شده و هیچ مصوبه ای را نمی تواند به امضا برساند. 
اهمیت این موضوع در این است که هیات رئیسه نمی تواند 
سرپرستی برای فدراسیون فوتبال در صورت نبود رئیس و نواب 
رئیس انتخاب کند. هیات رئیسه همچنین نمی تواند در روند 

برگزاری مجمع نیز دخالتی داشته باشد. 
وضعیت پرونده فساد 

کل  حجت الاسلام والمسلمین ابراهیم حمیدی رئیس 
دادگستری استان کرمان اوایل مرداد ماه در تشریح جزئیات 
آخرین وضعیت پرونده فساد در فوتبال گفت: در رابطه با 

کنون مجموعاً 1۸ نفر تحت  پرونده فوتبال مس رفسنجان تا
تعقیب قضائی قرار گرفته اند که از این تعداد 9 نفر به دستگاه 
قضائی مراجعه کرده اند و از آنان تحقیقات لازم به عمل آمده 
است وی افزود: از این 9 نفر احضار شده در حال حاضر ۲ نفر 
مسئولین سابق فدراسیون فوتبال هستند که در بازداشت به 
سر می برند و ۷ متهم دیگر با قرارهای متناسب آزاد شده اند که 
در دسترس دستگاه قضائی هستند، همچنین برای 9 نفر دیگر 
مهلت زمانی چند روزه تعیین شده است تا برای ارائه توضیحات 
و انجام تحقیقات بیشتر به دستگاه قضائی مراجعه کنند. 
رئیس کل دادگستری استان کرمان با بیان اینکه این پرونده 
در دستگاه قضائی استان کرمان در حال رسیدگی است، بیان 
کن تهران هستند و درخواست  کرد: برخی از افراد پرونده سا
داشتند که نیابت قضائی به تهران داده شود و اعطای نیابت 
به شهر دیگری طبق نظر قاضی رسیدگی کننده عمل خواهد 
شد. حجت الاسلام والمسلمین ابراهیم حمیدی در خصوص 
افراد تحت تعقیب قضائی قرار گرفته در این پرونده به تفکیک 
اعلام کرد: ۶ نفر از متهمان مربوط به اهالی رسانه و از رسانه های 
مجازی، مکتوب و مباحث و موضوعات ورزشی فعال هستند 
و در حال حاضر از رسانه ملی کسی به عنوان متهم در این 
پرونده نیست. حجت الاسلام والمسلمین حمیدی با اشاره 
کنون ۲ نفر از مسئولان سابق فدراسیون فوتبال  به اینکه هم ا
در بازداشت به سر می برند، بیان کرد: در این پرونده ۸ نفر از 
مسئولان فعلی و سابق فدراسیون فوتبال متهم هستند که 
از برخی از آنان تحقیقات انجام شده و برخی دیگر قرار است 
طی روزهای آینده به دستگاه قضائی مراجعه کنند. وی ادامه 
داد: آنچه که در دستگاه قضائی استان اهمیت دارد دقت 
در رسیدگی به این پرونده همراه با سرعت است و نهایتاً آن 
چیزی که قابل ارائه به افکار عمومی باشد سریعاً به اطلاع 
عموم مردم رسانده خواهد شد. رئیس کل دادگستری استان 
کرمان همچنین از تشکیل کمیته ای قضائی برای بررسی دقیق 
پرونده فساد در فوتبال خبر داد و گفت: امروز صبح در جلسه 
شورای معاونین دادگستری استان مصوب شد یک تیم 5 نفره 
شامل مسئولان قضائی استان و قضات با تجربه مأمور شدند 
که به رفسنجان اعزام و این پرونده را با دقت لازم بررسی کنند، 
و در این رابطه هم دقت در رسیدگی و هم عناوین اتهامی 
و دلایل و مدارک کاملاً مورد نظارت و بررسی قرار می گیرد. 
وی اظهار کرد: مبارزه با فساد یکی از مهم ترین اولویت های 
دستگاه قضائی در استان کرمان است که برای رسیدن به این 
هدف، دستگاه قضائی نظارت های لازم را از سوی دادستان ها، 
معاونین قضائی دادگستری با استفاده از گزارشات نیروهای 
اطلاعاتی انتظامی و نظامی اعمال می کند. حجت الاسلام 
کرد: خوشبختانه در استان  والمسلمین حمیدی تصریح 
کرمان هماهنگی های لازم میان دستگاه های اطلاعاتی، قضائی 
و انتظامی وجود دارد. وی در پایان اعلام کرد: هر جا فساد 
کشف شود بی درنگ ورود خواهیم کرد و دستگاه قضائی استان 
کرمان بارها اعلام کرده است که فساد خط قرمز عدلیه است و 
کید می شود با هرگونه فساد در هر نقطه ای از استان با دقت و  تا
سرعت لازم برخورد خواهد شد که ضمن بازدارنده بودن جنبه 

پیشگیرانه داشته باشد و درس عبرتی برای مفسدین باشد. 
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فدراسیون بدون رئیس و نواب! 

فوتبال روی هوا! 

اولمو، غایب بزرگ بارسا 
با اعلام باشگاه بارسلونا دنی اولمو به دلیل 
مصدومیت حدود چهار تا پنج هفته نمی تواند 
تیمش را همراهی کند. بارسلونا در هفته پنجم 
لالیگا در خانه ژیرونا به مصاف این تیم رفت و در 
نهایت چهار بر یک به برتری رسید. دنی اولمو در 
این دیدار مصدوم شد و به این ترتیب برای چهار 
تا پنج هفته نمی تواند تیمش را همراهی کند 
تا غایب بزرگ بارسلونا در هفته های آتی باشد. 
بارسا در دیدار بعدی اش باید ۲9 شهریور در لیگ 
کو برود. این اولین حضور  قهرمانان به مصاف مونا
هانسی فلیک روی نیمکت بارسلونا در لیگ 
قهرمانان اروپاست. او قبلا با بایرن مونیخ توانست 

قهرمانی در این رقابت ها را به دست بیاورد. 

ویژه

شکل گرفتن زوج خطیبی و روانخواه 
به عنوان دو ستاره سابق استقلال از 
دو نسل متفاوت هم یکی از اتفاقات 
جذاب پیکان امسال است. خطیبی 
و روانخواه هماهنگی ویژه ای با هم 
دارند و در تصاویری که از تمرینات 
پیکان منتشر می شود این رابطه 

خوب مشهود است. 

کتور برابر  شکست این هفته ترا
ذوب آهن در شبی رقم خورد که 
این تیم حدود 20 دقیقه با یک یار 
کمتر مقابل حریف سخت کوش 
کرد و درنهایت نیز  خود بازی 
نتوانست گلِ خورده را جبران کند و 
با شکستی تلخ از ورزشگاه یادگار 

امام بیرون رفت. 

مهدی لیموچی که سال گذشته 
نمایش درخشانی در آلومینیوم 
ک داشت و 8 گل به ثمر رساند  ارا
و 5 پاس گل داد، در نخستین بازی 
خود در فصل جدید لیگ برتر 
برای سپاهان عملکرد موثری 
برابر ملوان انزلی ارائه کرد و بارها 

ک ظاهر شد.  خطرنا

ت
شــ

س نو
عک

        اولین نمایش   زوج ستاره اخراجی

گفتوگو

حضور  پنجمین  به  توجه  با  فیفا  سایت 
علی اصغر حسن زاده در جام جهانی ۲۰۲4 با او 

گفت وگو کرده است. 
   رفتن به نخستین جام جهانی فوتسال 
فیفا به عنوان یک جوان 20 ساله در برزیل در 

سال 2008 چقدر هیجان انگیز بود؟
پوشیدن پیراهن تیم ملی برای هر بازیکنی 
افتخار است و حضور در جام جهانی تجربه 
هیجان انگیزی است. خوشحالم که در ۲۰ سالگی 
این شانس را داشتم که این تجربه فوق العاده را 
داشته باشم. جام جهانی ۲۰۰۸ اولین و بهترین 
تجربه من در جام جهانی بود. عملکرد درخشانی 
ارائه دادیم، اما 1- ۰ شکست خوردیم. من مقابل 
کش و ایتالیا گل زدم.  اسپانیا، جمهوری چک، مرا
   از آن پیروزی تاریخی مقابل برزیل در 
سال 20۱۶ و ادای احترام باورنکردنی ایران به 

فالکائو بگویید. 
 شاید یکی از بهترین اجرا های من و ایران بود. 
هیچ کس انتظار نداشت که برزیل را شکست 
دهیم. عملکرد ما مستحق پیروزی بود، تصادفی 
نبود. آن سال به عنوان یکی از خاطرات ماندگار 
حک  ما  هواداران  ذهن  در  فوتسال  تاریخ 
شده است. بازیکن بزرگی مثل فالکائو آخرین 
جام جهانی خود را بازی می کرد و آخرین لحظه 
دوران حضورش در جام جهانی با شکست مقابل 
ما مصادف شد. ما می خواستیم به احترام یکی 
از بازیکنان بزرگی که فوتسال را در سراسر جهان 
محبوب کرد، برای او جشن خداحافظی بگیریم. 
کلمبیا ۲۰1۶ یک تجربه عالی بود. ما شایسته 
حضور در فینال بودیم، تمام تلاش خود را به کار 
گرفتیم، اما گاهی اوقات همه چیز آنطور که انتظار 
می رود پیش نمی رود. من هنوز به آن بازی ها فکر 
می کنم. ما در آن جام جهانی مدال برنز گرفتیم که 
این بزرگ ترین افتخار ایران در جام جهانی است 

و مردم همیشه آن را به یاد دارند. 
   شما و کریستین بوروتو با رکورد فالکائو 
در شرکت در پنج جام جهانی فوتسال برابری 
می کنید. چقدر از این نقطه عطف راضی 

هستید؟
چیزی که من را خوشحال می کند این است که 
نام ایران با هر کدام از این رکورد ها تکرار می شود. 
، مردم و فوتسالیست هایی افتخار  من به کشور
می کنم که در اینجا تمام تلاش خود را می کنند. 
امیدوارم حضور من در پنج جام جهانی به 
بازیکنان جوان این پیام را بدهد که چیزی به 
نام غیرممکن وجود ندارد، اما کسی آن را در یک 
بشقاب نقره ای به شما نمی دهد، باید برای آن 
سخت تلاش کنید. خوشحالم که فرصت تجربه 

این جام جهانی در ازبکستان را دارم. 
   نظرت در مورد حسین طیبی و مسلم 

اولادقباد به عنوان بازیکن چیست؟
طیبی و مسلم اولاداقباد بازیکنان ممتازی 
هستند. آن ها رزومه بسیار خوبی دارند. تکنیکی، 
ماهر و پرتلاش هستند و همه امیدواریم تجربه 
این  در  تیم ملی  به  بتواند  بین المللی شان 

جام جهانی کمک کند. 
   هدف ایران در ازبکستان 202۴ چیست؟

برای  افتخار  و  کسب سربلندی  ما  هدف 
مردم کشورمان است. با جان و دل به زمین 
می رویم و طوری بازی می کنیم که بعد از سوت 
اینطور  ما  باشیم.  نداشته  پشیمانی  پایان 
تمرین کرده ایم، روز های سختی را گذرانده ایم 
بهترین  باید  که  است  جایی  جام جهانی  و 

عملکردمان را ارائه دهیم.

علی اصغر حسن زاده:
برای شاد کردن مردم 

ایران با تمام وجود 
می جنگیم

گذاری میزبانی  به یزد   وا
تصمیم سختی بود

ایسنا: رئیس فدراسیون والیبال با بیان این که 
گذاری میزبانی به استان هایی مانند یزد که  وا
تجربه ای در این زمینه نداشتند، تصمیم سختی 
بود، گفت: نقطه شاخص این میزبانی فرهنگ 
بی نظیر مردم شهر یزد و هواداران بود. »میلاد 
تقوی« شامگاه در حاشیه مراسم اختتامیه 
مسابقات والیبال قهرمانی باشگاه های مردان 
آسیا ۲۰۲4 که با قهرمانی فولاد سیرجان به پایان 
رسید، در خصوص میزبانی یزد از این مسابقات 
گذاری میزبانی به استان هایی مانند یزد  گفت: وا
که تجربه ای در این زمینه ندارند تصمیم سختی 
بود، اما در نهایت موجب تقویت زیرساخت ها و 
همچنین تربیت نیروی انسانی و کادر اجرایی در 

این استان شد. 

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
تسنیم: سرمربی تیم ملی فوتسال ایران، همدلی ملی پوشان 
را دلیل اصلی برتری مقابل ونزوئلا می داند. وحید شمسایی 
پس از برتری ۷ بر یک تیم ملی فوتسال ایران مقابل ونزوئلا در 
جام جهانی ۲۰۲4 اظهار داشت: ونزوئلا تیم سوم »کوپا آمه ریکا« 
شده بود و احترام ویژه ای برای آنها قائل هستم. بازی های زیادی 
از ونزوئلا دیده بودیم. بچه ها به معنای واقعی یک تیم بودند و با 
تمام وجود بازی کردند. وی با اشاره به اهمیت کسب پیروزی در 
دیدار نخست تصریح کرد: دنبال برد در دیدار اول بودیم که در 
این مسابقه سخت به برتری رسیدیم. بازی در لحظاتی از کنترل 
ما خارج شد، اما سوار بر بازی شدیم. این مسابقه به پایان رسید 
و باید به دیدارهای بعدی فکر کنیم. همچنین بهروز عظیمی که 
دو بار برای تیم ملی ایران مقابل ونزوئلا گلزنی کرد، بعد از پایان این 
مسابقه گفت: بازی خیلی خوبی را رقم زدیم و نتیجه بسیار خوبی 
گرفتیم. با کمک و اطلاعاتی که اعضای کادر فنی در اختیارمان 
گذاشتند، برنامه ها را در زمین اجرا کردیم. خیلی خوب بازی 
کردیم و از همه بازیکنان تشکر می کنم. آمده ایم که برای قهرمانی 

بجنگیم و آماده دیدارهای بعدی هستیم. 

بیــنالمــلل
    گری لینه کر پس از برتری یک بر صفر توپچی های لندن برابر 
گالهاس، مدافع میانی  تاتنهام در داربی شمال لندن، گابریل ما
آرسنال، را یک جنگجو خواند. آرسنال با ضربه سر گابریل هر سه 
امتیاز خارج از خانه را برابر همشهری اش تاتنهام به دست آورد و به 
دو امتیازی منچسترسیتی در صدر جدول لیگ برتر رسید. مارتین 
اودگارد و دکلان رایس، دو غایب بزرگ آرسنالی ها، برای این دیدار 
بودند و با این حال توپچی ها توانستند در غیاب این دو بازیکن به 
برتری یک بر صفر دست یابند. گری لینه کر با تمجید از عملکرد 
گردان آرتتا گفت: آرسنال این روزها فوتبال تیمی خیلی  تیمی شا
خوبی را بازی می کند. شکست دادن آرسنال بسیار سخت است. 
آنها خیلی خوب دفاع می کنند و گل زدن به این تیم سخت است. 
همکاری سالیبا با گابریل بسیار قوی و خوب است. گابریل یک 
جنگجوی واقعی است و علاوه بر این در زدن ضربات سروکارهای 
هجومی نیز خیلی خوب بازی می کند. مایکل آرتتا، سرمربی آرسنال 
نیز از نمایش دفاعی مستحکم تیمش مقابل تاتنهام خوشحال بود 
و از کسب سه امتیاز بدون رایس و اودگارد ابراز خرسندی کرد. او 
گفت: بسیار خوشحالم. ما می دانیم پیروزی در داربی شمال لندن 

برای باشگاه و هواداران ما چه معنایی دارد. 
به خاطر بازیکنانی که در دسترس داشتیم، 

مجبور شدیم برنامه را تغییر دهیم. هفته 
سختی در راه است و دو دیدار مهم در 

لیگ قهرمانان و لیگ برتر در پیش رو 
کنون دو امتیاز کمتر  داریم. آرسنال ا

از تیم پپ گواردیولا دارد و توپچی ها 
در  سیتی  شکست  صورت  در 
که هفته آینده  ورزشگاه اتحاد 

به  می توانند  می شود،  برگزار 
صدر جدول راه یابند. 

نوری: بازیکنان استقلال از فضای مجازی دوری کنند
پیشکسوت تیم فوتبال استقلال گفت: 
امیدوار بودم که استقلال بازیکنی بگیرد 
که بتواند با برای تیم 4 سال بازی کند نه 
اینکه یک فصل برای استقلال به زمین 
ایرنا،  با  گفت وگو  نوری در  برود. محمد 
در خصوص اولین دیدار استقلال مقابل 
اظهار  آسیا،  نخبگان  لیگ  در  الغرافه 
داشت: در این چند بازی که از الغرافه قطر 
دیدم نتیجه خوبی به دست نیاورده است، 
ک قرار  اما به نظر من نباید این بازی ها را ملا
بدهیم، چون همه تیم ها در لیگ نخبگان 
به دنبال این هستند که بتوانند پرقدرت 
ظاهر شوند. من در این چند روز که شاهد 
تمرینات استقلال بودم خوشبختانه همه 
بازیکنان سرحال هستند و امیدوارم این 

بازیکنان در لیگ نخبگان باغیرت بازی 
کنند که بتوانند دل هواداران را شاد کنند. 
وی در مورد شکاف بین کادرفنی و باشگاه 
استقلال، گفت: خوشبختانه اسپانسر در 
کادرفنی و  این چند روز صحبت های با 
کرد همه جانبه از  باشگاه داشت و اعلام 
تمامی نفراتی که در داخل باشگاه استقلال 
هستند حمایت می کند. من نمی دانم چه 
کسانی علیه جواد نکونام و تیم حاشیه 
درست می کنند، چون زشت است بعد از ۳ 
بازی ابتدایی لیگ، این جو علیه استقلال 
درست شود. امیدوارم همه بازیکنان تا 
قبل از شروع بازی با الغرافه با تمام تمرکز 
تمرینات خود را پشت سر بگذارند. یک 
که تمامی  این است  که دارم  خواهشی 

باشند  دور  مجازی  فضای  از  بازیکنان 
که دیگر حاشیه علیه تیم درست نشود. 
پیشکسوت استقلال درباره حضور احتمالی 
کریم انصاری فرد در استقلال، خاطرنشان 
که استقلال بازیکنی  کرد: امیدوار بودم 
بگیرد که بتواند با برای تیم 4 سال بازی 
کند نه اینکه یک فصل در ترکیب تیم قرار 
بگیرد. اما ما نباید منکر نکات فنی خوب 
انصاری فرد باشیم، چون او چند سال است 
که در اروپا بازی می کند و تجربه های لازم را 
به دست آورده است. امیدوارم آمدن کریم 
انصاری فرد به نفع استقلال باشد. نوری 
در خصوص نبود ورزشگاه های استاندارد 
برای برگزاری بازی های آسیایی، یادآور شد: 
آنقدر در مورد این موضوع صحبت کرده ایم 

که باعث شرم ساری است. در حال حاضر 
هم تیم های عربستانی می گویند در یک 
کشور ثالث بازی برگزار شود، چون در آنجا 
استانداردها رعایت شده ولی متاسفانه 
کدام  که  ما هنوز به دنبال این هستیم 
ورزشگاه زمین مناسب دارد. متاسفانه 
بعضی از کشورها لیگ مناسب ندارند ولی 
زیرساخت های مناسب دارند. وی ادامه 
از نقل وانتقالات  کار  اینجای  تا به  داد: 
باشگاه راضی هستم ولی امیدوارم استقلال 
درد  به  که  بگیرد  اول  تراز  مهاجم  یک 
سیستم نکونام بخورد. با این حال من در 
این چند روزی که در تمرینات استقلال 
حضور داشتم به نظر من خط دفاع تیم 

هنوز به انسجام کامل نرسیده است. 

ژوزه مورایس سرمربی تیم فوتبال سپاهان 
از اینکه بازی تیمش مقابل الوحدات اردن 
در لیگ قهرمانان آسیا ۲ کمک داور ویدیویی 

ندارد، ابراز تأسف کرد.
    لیگ قهرمانان آسیا 2

 ژوزه مورایس در نشست خبری پیش از 
دیدار با الوحدات اردن در لیگ قهرمانان آسیا 
 AFC ۲، اظهار داشت: به سازماندهی جدید
تبریک می گویم، امیدوارم شروع خوبی برای 
همه باشد. وی افزود: این بازی، اولین حضور 
کنون با تیمی از  من در این کشور است و تا
کشور اردن بازی نکرده ام، فقط تیم ملی اردن 
را می شناسم که کیفیت خوبی دارد. از جو 
ورزشگاه های اینجا اطلاع دارم و کمی از تاریخ 
کشور اردن را می دانم، خوشحالم اینجا هستم.

    لیگ الیت
سرمربی تیم فوتبال سپاهان در پاسخ به 
سؤالی در مورد اینکه سپاهان قبلاً در لیگ 
کنون که در سطح دوم هست، آیا  الیت بوده و ا
رقابت برای طلایی پوشان ساده تر شده است، 

تصریح کرد: سؤال جذابی بود، جواب این 
سؤال را نیز در ذهنم داشتم. اسم گذاشتن 
و سطح بندی برای لیگ قهرمانان آسیا به 
کشورها و کیفیت ها برمی گردد، برخی کشورها 
سود بیشتری می برند، زیرا امکانات بیشتری 
دارند و سرمایه گذاری بهتری کرده اند، البته 
نیز  بازیکنان  کیفیت  به  مسابقات  سطح 
بستگی دارد. ما به کیفیت خودمان ایمان 
داریم، رقابت ساده نیست، زیرا هر تیمی 
هدفی دارد و همه برای هدف خودشان 
همه  کیفیت  و  هدف  به  باید  می جنگند. 
احترام بگذاریم؛ تفاوت ها در زمین مشخص 
می شود. وی ادامه داد: البته AFC روی همه 
چیز کار کرده و بهترین امکانات را در اختیار 
گذاشته است تا اجتماع بهتری را کنار یکدیگر 

داشته باشیم.
   قرارداد انزونزی

تیم  در  انزونزی  قرارداد  عقد  وجود  »با 

، چرا این بازیکن  سپاهان در سه بازی اخیر
برای تیم سپاهان بازی نکرده است؟«، مورایس 
در پاسخ به این سؤال، گفت: استیون در  بازی 
آخر به تیم اضافه شد و دقایقی بازی کرد و در 
مرحله آماده سازی هست. به هرحال درباره 
این موضوع باید حرفه ای نگاه و از سلامت 
بازیکن مراقبت کنیم. زمان می برد تا با بازیکنان 
و سازماندهی تیم هماهنگ شود، انزونزی 

بهتر از هفته گذشته و آماده بازی است.
فوتبال سپاهان در مورد  تیم  سرمربی 
تعداد بازی های تیمش پیش از دیدار با 
الوحدات، اذعان داشت: چهار بازی در لیگ 
داشتیم و یک بازی در پلی آف لیگ الیت 
آسیا. اطلاع زیادی از تیم الوحدات ندارم 
و امیدوارم اطلاعاتی که از این تیم داریم، 
کافی باشد. حتی فیلمی از بازی آخر آنها پیدا 
نکردیم و فیلم بازی آخر الوحدات و الفیصلی 
دست مان  به  می کردم،  دنبال  من  که  را 

نرسید. در کشورهای دیگر راحت تر می شود 
فیلم بازی پیدا کرد و امیدوارم این مشکل در 

آینده نباشد، چون حیف است.
VAR نبود    

وی در مورد نبود VAR در مرحله گروهی 
لیگ قهرمانان آسیا ۲ گفت: به عنوان یک 
انسان دنیا را با عدالت نگاه می کنم، وقتی 
بهترین ابزار برای عدالت را داریم، انتظار 
می رفت VAR در این بازی باشد. به هرحال 
VAR چیزی نیست که دو سال به فوتبال 
آمده و چیزی است که سال ها آمده است 
دارند. نمی دانم چرا  را  کافی  و اطلاعات 
آن را نداریم و شاید به خاطر منابع مالی و 
استاندارد ورزشگاه ها باشد. البته باید همه 
تلاش را می کردیم تا برقراری عدالت را حس 
کنیم. متأسفم که VAR نداریم، امیدواریم 
بازیکنان دو طرف بدون تقلب و تمارض 
کیفیتی  بازی را پیش ببرند، البته داوران با
داریم و مطمئنم کسی با قصد و غرض سوت 

نمی زند.

موارد حقوقی فوت یک هوادار فوتبال 

یک هوادار در جریان بازی سپاهان و ملوان در ورزشگاه 
فولادشهر اصفهان در گذشت. آنچه مشخص است اهمال از 
سوی برگزارکنندگان مسابقه از همان ابتدا وجود داشته است. 
کسترنال برای  در تصاویر کاملاً معلوم است که دستگاه شوک ا
احیای جان بیماری که دچار ایست قلبی شده وجود ندارد. 
عملیات احیا بدون تجهیزات پزشکی ضروری صورت می گیرد و 
پزشک با دست در حال شوک دادن است. وقتی تجهیزات پزشکی 
دیده نمی شود پس قصور از سوی برگزار کنندگان مسابقه بوده 
است. مسأله بعدی لزوم استقرار دو دستگاه آمبولانس مجهز به 
گران و بازیکنان است. سلامت حال  تجهیزات پزشکی برای تماشا
تمامی افراد حاضر در ورزشگاه برعهده برگزارکننده مسابقات است. 
گران فقط برای محرومیت و جریمه  مورد بعدی این است که تماشا
مالی نیستند و سلامت جسمانی آنها هم از مواردی است که باید 
گران حاصل  به آن پرداخت. درآمد هایی که از جرائم مالی تماشا
می شود برای سلامت آنها هم لحاظ شود. اخبار ضد و نقیض در 
مورد اتفاق رخ داده وجود دارد. هواداران ملوآنکه نزدیک فرد فوت 
شده هستند مدعی شدند اجازه به پزشک داده نشده تا بالای 
سر هوادار مرحوم بیاید و مسئولان برگزاری خلاف آن را می گویند. 
آنچه قانون می گوید توقف بازی از سوی ناظر بازی و رسیدگی به 
گری است که دچار حمله قلبی شده است. ضمن اینکه  تماشا
تجهیزات پزشکی در اختیار پزشکان قرار گیرد تا جان بیمار را 
نجات دهند. بعد از اعزام بیمار به بیمارستان در صلاحیت ناظر 
بازی است که بازی را ادامه دهد یا برگزاری مسابقه را متوقف کند. 
گر فوت شده عنوان کردند مرحوم سرطان داشته،  از قول تماشا
شیمی درمانی می شده و با مشکل قلبی درگیر بوده، این موضوع 
گر بخواهیم  کسترنال ندارد. ا ربطی به فقدان دستگاه شوک ا
به مسئله چنین نگاهی کنیم پس مرگ حق است و نیازی به 
گر خدا بخواهد ما  پزشک و امکانات نجات انسان ها نیست. ا
گر نخواهد که می میریم، دیگر دکتر به چه دردی  زنده می مانیم ا
می خورد؟ قصور صددرصدی رخ داده، تمامی امکانات پزشکی 
گران و بازیکنان و دیگر عوامل حاضر در  برای نجات جان تماشا
گر  ورزشگاه الزامی است. باید آورده و مورد استفاده قرار می گرفت، ا
گر نجات پیدا نمی کرد تقصیری گردن برگزارکنندگان  جان آن تماشا
مسابقه نبود. حالا که تجهیزات پزشکی فراهم نشده برگزارکنندگان 
گر یک جوان دچار عارضه قلبی می شد  مسابقه قصور کرده اند. ا
هم جرأت می کردند وی را بیماری معرفی کنند که ریتم قلبی وی 
قابلیت استفاده از دستگاه شوک را نداشته است. آن وقت چه 
بهانه ای برای فرار از مسئولیت نجات جان انسان ها می آوردند. 
قاعده کار می گوید باید بازی متوقف شود تا رسیدگی کامل به 
گر نداریم. دو  بیمار آسیب دیده شود. آمبولانس بازیکن و تماشا
دستگاه آمبولانسی که در ورزشگاه هستند باید در خدمت فرد 
آسیب دیده قرار گیرد تا سلامت وی تأیید شود یا برای ادامه درمان 
گر هم فوت شد بازهم ناظر بازی می تواند  راهی بیمارستان شود. ا

درباره ادامه بازی تصمیم گیری کند. 

محمدرسولباختر
کارشناسفوتبال

مورایس سرمربی سپاهان در لیگ قهرمانان آسیا ۲:

 نمی دانم چرا بازی آسیایی ما VAR ندارد 


